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Hälsingerådet 2016-05-25 

§ 231 Mötets öppnande 

Ordförande Sven-Erik Lindestam hälsade Hälsingerådet välkommet till Orbaden 
konferens, och förklarade mötet öppnat. 

Ordförande Justerande Utdragsbestyrkande 
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§ 232 Val av justerande 

Magnus Svensson, Söderhamn, utsågs att justera dagens protokoll. 

Ordförande Justerande Utdragsbestyrkande 
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§ 233 Föredragningslista 

Den föreslagna föredragningslistan godkändes, med två til1ägg under övriga 
frågor: 

Flyktingsituationen 

Situationen för EU-migranter 


Ordförande Justerande Utdragsbestyrkande 
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§ 234 Föregående protokoll 

Protokollet från föregående Hälsingeråd är justerat, distribuerat till respektive 
kommun och publicerat på Hälsingerådets hemsida. 

Ordförande Justerande Utdragsbestyrkande 
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Hälsingerådet 2016-05-25 

§ 235 Val av revisorer till Hälsingerådet 

Niclas Bremefors, Ljusdals kommun och Åsa Myhrberg, Bollnäs kommun, 
föreslås Som revisorer i Hälsingerådet. 

Hälsingerådets beslut: 

Hälsingerådet utser Niclas Bremefors och Åsa Myhrberg till revisorer. 

Ordförande Justerande Utdragsbestyrkande 
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§ 236 Storregion 

Hälsingerådet har vid ett flertal tillfällen diskuterat den aktuella frågan om 

bildande av storregioner, och hur kommunerna i Hälsingland kan skapa en 

struktur för fungerande samarbete i mellankommunala frågor i ett nytt 

sammanhang som utgörs aven stor region. 

En slutsats är att det behövs mera kunskap, Hälsingerådet behöver sätta sig in i 

frågan för att ha beredskap. Ambitionen är att arbeta tillsammans och ta tillvara 

det goda samarbete som finns. Den samverkan som finns i HälsinglandIGävleborg 

kommer att präglas av hur övriga jobbar. En annan slutsats är det behöver byggas 

upp en struktur för samarbetet. 

Hälsingerådet kan bjuda in Gästrikerådet till nästa möte den 17 augusti för 

gemensamma diskussioner i frågan. 

Hälsingerådet planerar även en studieresa under hösten, för att besöka och studera 

hur andra kommuner byggt upp sitt samarbete i mellankommunala frågor. En 

lämplig tidpunkt är 5 - 7 oktober. Fram till dess får rådets ledamöter vaska fram 

lämpliga kontakter att träffa. Detaljerat beslut om resan fattas under hösten. 

Hälsingerådets beslut: 
Hälsingerådet beslutar att bjuda in Gästrikerådet till sitt nästa möte 17 augusti. 

Rådet uppdrar till samordnaren att bjuda in. 

Hälsingerådet beslutar att organisera en studieresa under hösten. 

Ordförande Justerande U tdrags bestyrkande 
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§ 237 Polisen, information och dialog 

Johan Gramenius kommunpolis i Hudiksvall och Nordanstig, som idag 

representerar polisområdeschef Kristina Holgerssons, för dialog och informerar 

om nuläget i ny organisation. 

Brottstatistiken i Hälsingland är väl kartlagd och följer riket. Om man ser på 

trygghetsundersökningar, så ligger medborgarlöftena i linje med resultatet som 

kommer fram i trygghetsundersökningen. Tryggast är i Nordanstig och Ovanåker, 

samtidigt som man som medborgare känner sej övergivna av polisen. 

Områdespoliserna är på plats idag, i alla kommuner utom Hudiksvall , läget är 

under kontroll. Ett nytt poliskontor öppnar i Nordanstig, samlokaliserat med 

Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och integrationsverksamheten. Civila 

specialister på utredningssidan på väg in. En regional resurs för grova brott och 

våld i nära relationer är stationerad i Bollnäs. Resurs för bedrägeribrott är 

lokaliserad till Söderhamn. Resurs för trafik och hundar är lokaliserad till 

Hudiksvall. 

Ett glädjande besked för Hälsingland är att det under hösten, eller senast 2017 

kommer en distansutbildning från Linneuniversitetet mot Hälsingland. 

Oroväckande är manifestationer inom vit makt, och att det finns en hel del små 
barn med. 

Flyktingströmmar, polisen besöker HVB-hem och informerar. Ett ökat antal 
incidenter vid boenden. 

När det gäller de läger som uppstår har de lagliga möjligheterna att avvisa skärpts. 

SIG på gång i ett antal kommuner, ett önskemål från Carin Götblad. 

Polisen önskar kontakt med exempelvis ungdomsråd. Polisen får hitta former som 
passar olika kommuner. 

Tänk om Hälsinglands kommuner kunde enas om ett gemensamt medborgarlöfte 
som polisen kunde kraftsamia omkring! 

Idag är ca 160 poliser verksamma i Hälsingland. För att ha beredskap inför 
sommaren går man ner på två semesterperioder, man har även begärt förstärkning 
från Gävle inför evenemang och trafik. 

Ordförande Justerande Utdragsbestyrkande 
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Hälsingerådets beslut: 

Hälsingerådet tackar för informationen. 

Ordförande Justerande Utdragsbestyrkande 
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§ 238 Inköp Gävleborg 

Hälsingerådet för ett gemensamt resonemang om Inköp Gävleborgs begäran om 

ytterligare medel. 

Inköp Gävleborgs verksamhet omsluter idag ca 16 mkr/år, är den finansieringen 

relevant? Detta är en fråga som ingen enskild kommun kan besluta i, utan man 

måste agera gemensamt. 

Kommunerna måste prata ihop sig om förbundsordning för organisationen, 

tillsammans med direktionen i Inköp Gävleborg. 

HäJsingerådets beslut: 

Hälsingerådet uppdrar till kommuncheferna att ta med sig frågan till samtal med 

länets kommunchefer, och ta upp diskussionen vid nästa Hälsingeråd. 

Ordförande Justerande Utdragsbestyrkande 
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Hälsingerådet 2016-05-25 

§ 239 Stipendium till årets distansstudent 

Hälsingerådet delar tillsammans med Hälsingeutbildning, ekonomisk förening ut 

ett stipendium på 12'000 kronor till årets distansstudent. Stipendiet ska tillfalla en 

student som utifrån sina förutsättningar gjort en framstående studieprestation. 

Årets stipendium tilldelas Chatarina Vick från Färila i Ljusdals kommun . 

Motiveringen lyder: 

En distansstudent vars prestation är enastående. Med utmärkta studieresultat, 

extrakurser utöver programmet och samtidigt vikariera som lärare är en bedrift. 

När detta genomförs aven person som dessutom är ensamstående förälder 

förundras man över hur det kan vara möjligt. "Det är otroligt viktigt för en 

distansstudent att vara organiserad, disciplinerad och bra på att planera" är 

förklaringen du själv anger i stipendieansökan. Det har lett till en mycket 

kvalificerad Årets distansstudent 2016 . Chatarina Vick har studerat vid Högskolan 

i Gävle och läst Grundlärarprogrammet på distans via Utvecklingscentrum i 

Ljusdal. 

Stipendiet delas ut av Sven-Erik Lindestam, Hälsingerådet och Stina Michelson, 

Hälsingeutbildning ekonomisk förening. 

Ordförande Justerande Utdrags bestyrkande 
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§ 240 Hälsingegårdar, nuläge 

Ljusdals kommun informerar. Charlotta Netsman deltar. 


Markus Evensson, Ljusdals kommun, inleder med information om hur man 


arbetar i förvaltningsgruppen, där regionen, gårdsägare och länsstyrelse ingår. 


Man har där arbetat fram en plan för hur man kan arbeta, starkt stöd från region 


och länsstyrelse. Samordningsplattformen arbetar mot värIdsarv, besöksnäring 


och gårdsägare. Kommunerna tillför redan pengar dit. Ett treårigt projekt startar. 


Charlotta Netsman presenterar samverkansbryggan, som nu beviljat pengar. 


Gästrike Hälsinge hembygdsförbund, gårdsägarna, besöksnäringen ingår. 


Projektet söktes för att kunna forma arbetet utåt och inåt. Projektstyrgruppen 


består av länsstyrelse, region, kommuner, gårdar. Ett mål är att utveckla 


besökscentrana. 


Nästa spår, är samverkansorganisering. Hur kan man samarbeta lånsiktigt för att 


få det att fungera över tid? Då gäller det mera än de gårdar som är världsarv , för 


att det inte ska byggas upp flera organisationer, en runt världsarv och en för 


övriga gårdar. 


En ide är att använd världsarvet i integrationen, låt världsarv möta världsarv . 


Hälsingegårdarna är en fantastisk möjlighet och tillgång, som kan optimeras. 


Hälsingegårdarna firas sista helgen i maj, för att få avstamp inför säsongen. Temat 


i år är att smaka på ostkaka. 


Rekrytering av personal till projektet pågår. Länsrådet och världsarvsrådet är 


kopplingar mot världsarvsrådet. 


Marknadsföringen går idag via Hälsingland turism. Viktigt att få ordning på 


gemensam turismorganisation, som är ett dilemma för Hälsingegårdarna. 


Projektet går väldigt starkt framåt, världsarvet, övriga gårdar, besöksnäringen 


arbetar bra ihop. Hälsingland är ett starkt varumärke. 


Hälsingerådets beslut: 

Hälsingerådet tackar för informationen. 

Ordförande Justerande U tdrags bes t yrkande 
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§ 241 Folkhälsoarbetet i regionen och kommunerna 

Efter HäJsingerådets skrivelse har svar kommit från regionen . Det kommer inte att 

finnas regionala medel från 2017 . Beslutet drar undan mattan för kommunernas 

arbete. I Bollnäs kommer man att lägga in pengar för att ha resursen kvar. I 

Nordanstig har man ingen samordnare om man inte lägger in pengar. Ovanåker 

lägger in budget för motsvarande resurs i egen budget. Dock kommer man att vara 

restriktiv när det gäller att skri va avtal med regionen framgent. I Hudiksvall för 

man till egen budget för att kunna fortsätta att arbeta förebyggande, och bredda 

frågan även mot sociala. Kommer att vara restriktiva i att gå in i samarbete med 

regionen. I Söderhamn väljer man att arbeta med ett bredare anslag, har ett mål 

om jämställdhet som får synas i detta. Kombinerad tjänst i Söderhamn, med 

ungdomssamordning. I Ljusdal har det inte fungerat bra, det har inte varit den 

styrningen på en folkhälsostrateg. 

En fråga att diskutera är om man i kommunerna problematiserat för lite runt 
folkhälsofrågorna? Folkhälsofrågorna är ju en integrerad del av kommunens 
verksamheter, skolan bedriver konkret folkhälsoarbete i sin vardag hela tiden. 

Hälsingerådets beslut: 

Hälsingerådet fortsätter att bevaka frågan . 

Ordförande Justerande Utdragsbestyrkande 
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§ 242 Övriga frågor 

Flyktingsituationen: 

Flyktingar som fått avslag, de som har plats på flyktingboende och får avslag ska 

avvisas, men barn går i ett eget regel verk. Hur hanterar kommunerna detta? Det är 

oklart om det är polis eller kronofogde som ska verkställa beslutet. 


Den som fått ett avvisningsbeslut har ingen ersättning. Hur hanterar kommunerna 

detta i väntan på att beslutet ska verkställas? Kan vara bra med likartade regler. 

Hur agera mot ideella organisationer som vill hjälpa, och söker medel från 

kommunen. 


Det vore bra med gemensamma rekommendationer från SKL, det är ju samma 

fråga i alla kommuner. Gemensam bild och gemensam tolkning efterfrågas. 


Situtationen för EU-migranter: 

Hälsingerådet diskuterar frågan om EU-ntigranter och om romers situation. 


Ordförande Justerande Utdragsbestyrkande 
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§ 243 Mötets avslut 

Ordförande Sven-Erik Lindestam tackar för mötet, önskar trevlig sommar och 

förklarar mötet avslutat. 

Nästa möte är i Söderhamns kommun 17 augusb. 

Ordförande I Justerande IUtdragsbestyrkande 
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